ARABIC



إنجاب طفل

إذا كنت أحد الوالدين لطفل حديث الولادة أو طفل تم تبنيه مؤخراً وستأخذ إجازة من العمل، فقد تكون مؤهلاً للحصول على الدعم المالي. تتوفر لدى Services Australia دفعة Parental Leave Pay، لمساعدتك إذا كنت تعتني بطفل حديث الولادة أو طفل تم تبنيه مؤخراً.

بالنسبة للأطفال المولودين أو المتبنين اعتباراً من July 2025 ، يمكن لعانلتك الحصول على ما يصل إلى 120 يوماً من Parental Leave Pay وهذا يعادل 24 أسبوعاً على أساس 5 أيام عمل في الأسبوع. إذا كان لديك شريك، وكنتما مؤهلين، فيمكنكما تقاسم Parental Leave Pay بينكما.

قد تكوني مؤهلة إذا كنتِ الأم، أو اذا كنت الأب البيولوجي، أو الوالد المتبني، أو إذا كنت شريكاً للوالد البيولوجي أو الوالد المتبني للطفل. يمكنك أيضاً الحصول على Parental Leave Pay إذا كنت:

- 1. الوالد المقصود الذي يتسلم الطفل من الأم الوالدة في ترتيب تأجير الأرحام، أو
 - 2. شخص آخر يعتنى بالطفل في ظروف استثنائية.

تحتاج أيضاً إلى استيفاء كل ما يلي:

- اختبار الدخل
- اختبار العمل
- قواعد الإقامة.

إذا لم تستوفِ اختبار العمل، فقد نوافق في بعض الظروف الخاصة على اختبار عمل مختلف.

ستحصل على superannuation contribution على Parental Leave Pay الخاصة بك.

يمكنك بدء مطالبتك قبل 3 أشهر من التاريخ المتوقع لو لادة طفلك أو تبنيه.

15297AR.2505 PAGE 1 OF 2



Having a baby

If you are the parent of a newborn or recently adopted child and you are taking time off work, you may be eligible for financial support.

Services Australia has Parental Leave Pay to help if you are caring for a newborn or recently adopted child.

For children born or adopted from 1 July 2025, your family can get up to 120 days of Parental Leave Pay. This is the same as 24 weeks based on a 5 day work week. If you have a partner, and you are both eligible, you can share Parental Leave Pay between you.

You may be eligible if you are the birth mother, the biological father, an adoptive parent, or if you are the partner of the biological or adoptive parent of the child.

You may also get Parental Leave Pay if you are:

- 1. The intended parent receiving the child from a birth mother in a surrogacy arrangement, or
- 2. Another person caring for the child under exceptional circumstances.

You also need to meet all of the following:

- an income test
- a work test
- residence rules.

If you do not meet the work test, in some special circumstances we may approve a different work test.

You will get a superannuation contribution on your Parental Leave Pay.

You can start your claim up to 3 months before the expected date of your child's birth or adoption.

For more information in English and other languages go to servicesaustralia.gov.au/parentalleavepay

Call 131 202 to speak with us in your language about Centrelink payments and services.

15297.2505 PAGE 2 OF 2